
2014D47818 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

De vaste commissie voor Binnenlandse Zaken heeft enkele vragen en 
opmerkingen over de brief van de Minister van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties van 26 november 2014 (Kamerstuk 31 490 nr. 162) over 
de instelling van de Studiegroep Openbaar Bestuur om een advies op te 
stellen over het functioneren van het openbaar bestuur en betekenis te 
geven aan de gevolgen daarvan voor de economische ontwikkeling van 
Nederland. 

De voorzitter van de commissie,
Berndsen – Jansen 

De wnd. griffier van de commissie,
Hendrickx 
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1. Inleiding  

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de brief van de Minister inzake het instellen van een Studiegroep 
Openbaar Bestuur. Graag willen deze leden een aantal vragen stellen. 

De leden van de CDA-fractie hebben kennisgenomen van de taakopdracht 
aan de Studiegroep Openbaar Bestuur inzake het opstellen van een advies 
over het functioneren van het openbaar bestuur. 

2. Instelling  

De leden van de VVD-fractie vragen de Minister nader in te gaan op de 
redenen voor het instellen van een Studiegroep Openbaar Bestuur. Er zijn 
immers al vele adviezen en rapporten verschenen, waarin mede op de 
economische en maatschappelijke opgaven waar het openbaar bestuur op 
in moet spelen, wordt ingegaan. 
Hoe verhoudt het instellen van de Studiegroep Openbaar Bestuur zich tot 
de oproep van de leden van de VVD-fractie aan de Minister, gedaan bij de 
behandeling van de begroting BZK 2015, om de provincies te vragen 
welke initiatieven zij zelf ontplooien om tot een fusie te komen? Gaarne 
krijgen zij een reactie van de Minister. 

De leden van de CDA-fractie wijzen erop dat de regering de noodzaak van 
een empirische analyse van het functioneren van het openbaar bestuur 
benadrukt. Mede daarom verbaast het deze leden, dat de studiegroep 
slechts één hoogleraar telt. Hoe verklaart de Minister de samenstelling 
van de studiegroep, als de empirische analyse voorop staat? Overigens 
zien deze leden graag empirisch onderzoek tegemoet naar de effecten van 
bestuurlijk gezien onverwachte zaken in het regeerakkoord op het 
functioneren van het openbaar bestuur. 

3. Taakopdracht  

Zal de Studiegroep zich uitsluitend richten op de bestuurlijke problematiek 
in de Randstad of zal de Studiegroep ook kijken naar de andere delen van 
Nederland, zo vragen de leden van de VVD-fractie? Overigens krijgen deze 
leden graag meer inzicht in de reikwijdte van de taakopdracht van de 
Studiegroep. 

De leden van de CDA-fractie vragen de Minister de tweede zinsnede van 
de taakopdracht, «betekenis te geven aan de gevolgen daarvan voor de 
economische ontwikkeling van Nederland», nader toe te toelichten. 
Hoe verhoudt de taakopdracht aan de Studiegroep Openbaar Bestuur zich 
tot de taakomschrijving van de Raad voor het openbaar bestuur (Rob)? 
Waarom heeft de regering de Rob niet om advies gevraagd op dit punt? 
Waarom heeft de regering gekozen voor een ambtelijke studiegroep en 
niet voor onafhankelijke advisering? 
De voorzitter van de studiegroep heeft te kennen gegeven, dat hij wil dat 
er bij een volgende formatie van een kabinet een advies klaar ligt over 
wenselijke aanpassingen in het openbaar bestuur. De nieuw te vormen 
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studiegroep moet de onderhandelaars ondersteunen en waar mogelijk 
voorkomen dat er zich bestuurlijk gezien onverwachte zaken voordoen bij 
de formatie. Deze informatie ontlenen de aan het woord zijnde leden aan 
de Nieuwsbrief voorzitter en secretarissen / directeuren week 17, 2014 van 
de Unie van Waterschappen. Kan de Minister aangeven, op welke 
«bestuurlijk gezien onverwachte zaken» hier gedoeld wordt? Als hiermee 
wordt gedoeld op van bovenaf opgelegde schaalvergroting van 
gemeenten en provincies, zoals opgenomen in het regeerakkoord, dan 
delen de leden van de CDA-fractie de conclusie, dat die onwenselijk is. 
Voorts vragen de leden van de CDA-fractie of de vraag, hoe de inrichting 
en werkwijze van het Nederlandse openbaar bestuur beter kan aansluiten 
bij huidige en toekomstige maatschappelijke en economische ontwikke-
lingen, niet een bij uitstek politieke vraag is. Zo ja, waarom heeft de 
regering dan gekozen voor een ambtelijke studiegroep? Waarom maken 
geen gekozen volksvertegenwoordigers deel uit van de studiegroep? 
Ten slotte vragen de leden van de CDA-fractie de Minister de onder-
zoeksopzet aan de Kamer te doen toekomen, alsmede een raming van het 
budget voor de studiegroep. 

4. Aanpak en tijdpad  

In de brief lezen de leden van de VVD-fractie dat de Studiegroep uiterlijk 
voor de zomer van 2016 zijn rapport aan de ministerraad zal aanbieden. 
Deze leden vragen zich af of, en in hoeverre het mogelijk is om deze 
termijn te bekorten, een en ander gelet op de bestuurlijke problematiek in 
Nederland, en de economische opgaven. Gaarne krijgen zij een reactie 
van de Minister. 

5. Agenda Stad  

De leden van de VVD-fractie vragen naar de relatie met de «Agenda Stad». 
Kan daar een nadere reflectie op worden gegeven, zo vragen deze leden.
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